

華語人士普通話／廣東話課程



NCR1 This is an exempted course under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育(規管)條例》，本課程屬獲豁免課程。It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which this course may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認本課程可令學員獲取的任何資格。

NCR2 These are exempted courses under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育(規管)條例》，這些課程屬獲豁免課程。

NCR3 It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which these courses may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認這些課程可令學員獲取的任何資格。

NCR4 The course operator is applying for exemption under the Non-local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 課程主辦人正根據《非本地高等及專業教育(規管)條例》辦理豁免註冊手續。

NCR5 It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which this course may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認本課程可令學員獲取的任何資格。

普通話基礎證書

課程編號：CH003A

HK\$2975.5692

cnlang@hkuspace.hku.hk



本課程為有興趣學習普通話的人士開設。主要學習漢語拼音及普通話的發音規則和方法；掌握普通話聽、說、讀的基本功；瞭解廣東話與普通話在詞匯和語法方面的差異；學會用普通話進行日常生活簡單會話。「普通話基礎證書」和「普通話證書（中級）」是循序漸進的系列課程，系統地介紹普通話在語音、詞匯和語法方面的特點，培養學員的聽說能力。

HK\$6,700

7個月

Q 資歷架構級別：2 資歷名冊登記號碼：12/001149/2
資歷名冊登記有效期：2012年10月4日 - 持續有效

普通話證書（中級）

課程編號：CH005B

HK\$2975.5692

cnlang@hkuspace.hku.hk



本課程為有興趣提高普通話水平的人士開設。內容包括鞏固普通話基礎知識，注重聆聽和朗讀訓練，並將聽、說、讀相結合，讓學員在普通話語境中練習，在應用中提高；加強朗讀和命題說話訓練，為參加國家語委普通話水平測試做準備。

本課程以聆聽、朗讀為語言輸入，以語境傳意練習為主體，聽、說、讀結合，讓學員在語境中練習，在應用中提高。

HK\$8,200

8.5個月

Q 資歷架構級別：2 資歷名冊登記號碼：20/000040/L2
資歷名冊登記有效期：2020年4月1日 - 持續有效

普通話證書（高級）

課程編號：CH002B

HK\$2975.5692

cnlang@hkuspace.hku.hk



本課程為“普通話證書（中級）”的進階課程，旨在：

- 學習傳意知識；
- 提高普通話傳意水平；
- 加深對普通話語言文化的認識。

HK\$12,600

17個星期

報名費用：HK\$150

Q 資歷架構級別：3 資歷名冊登記號碼：20/000041/L3
資歷名冊登記有效期：2020年3月1日 - 持續有效

普通話教學法證書

課程編號：CH001A

HK\$2975.5692

cnlang@hkuspace.hku.hk

為具有一定普通話水平，已從事普通話教學工作或準備從事普通話教學工作的人士而設。形成正確的普通話教學理念；瞭解語言學及教育學基礎知識；掌握普通話常用的教學方法和步驟；能獨立管控和有效實施普通話的課堂教學。

HK\$13,100

報名費用：HK\$150

5個月

Q 資歷架構級別：3 資歷名冊登記號碼：10/000043/3
資歷名冊登記有效期：2008年5月5日 - 持續有效

證書（單元：國家語委普通話水平測試應試技巧）

課程編號：CH009A

HK\$5742.7193 (WhatsApp only)

hkpeac@hkuspace.hku.hk



本課程為備測「普通話水平測試」的學員而設。學員會全面瞭解國家普通話水平測試的要求與備考方法，進行系統性訓練。課程旨在提升准考生的普通話口語傳意能力，以聆聽、朗讀為語言輸入，以語境傳意練習為主體，聽、說、讀結合，讓他們在語境中練習，在應用中提高普通話水平。

R 申請人應該：

- 1) 持有按香港大學體制，經香港大學專業進修學院頒授的《普通話基礎証書》或以上資格；或
- 2) 曾修讀普通話 60 小時或以上，並須提供有關證明。申請者必須持有香港身份證，以及持有有效的簽證，方可入讀本院兼讀制課程。報名時請必須遞交身份證及簽證副本以作身份核實。

HK\$8,400

60小時

普通話

Q 資歷架構級別：2 資歷名冊登記號碼：21/000437/L2
資歷名冊登記有效期：2021年7月1日 - 持續有效

普通話水平測試考前輔導課

課程編號：PTHS9075

HK\$5742.7193 (WhatsApp only)

hkpeac@hkuspace.hku.hk



本課程為報考下屆國家語委普通話水平測試的學員做好考前準備，著重掌握應試技巧。課程內容包括測試介紹、正音訓練、字詞強化訓練、朗讀輔導、判斷及說話輔導（包括模擬測試）。

R 本課程為語文基準試 (benchmark exam) 對策班，建議申請人應曾修讀普通話 100 小時或以上課程。

- 如因應學院指引需要暫改上實時線上課程（“網課”），學員應具備基本電腦知識，以對應網課的應用。申請者必須持有香港身份證，以及持有有效的簽證，方可入讀本院兼讀制課程。報名時請必須遞交身份證及簽證副本以作身份核實。

HK\$4,000

30小時

普通話

普通話水平測試應試講座

課程編號：PTHS9077

HK\$5742.7193 (WhatsApp only)

hkpeac@hkuspace.hku.hk



為「普通話水平測試」考生而設，由經驗豐富的國家級測試員主講，分享應試技巧及分析失分原因，並針對應試者常見的問題進行講解。內容包括：測試知識（測試等級認識和注意事項）、測試各部分的重點分析、自由說話題的預備技巧及答疑、講解應試技巧及分析容易失分的原因及應對技巧。

HK\$430

3小時

普通話

模擬普通話水平測試

課程編號：PTHS9078



HK\$5742.7193 (WhatsApp only)

hkpeac@hkuspace.hku.hk



本模擬測試為准考生提供一個真實的考試模式，讓學員考前體驗「普通話水平測試」流程。模擬測試由具備測試員資格的導師評估學員的普通話水平及進步空間，並即場提出改善建議。

HK\$740

0.75小時

普通話

普通話水平測試

課程編號：ZECH8015

📞 5742 7193 (WhatsApp only)

✉ hkpeac@hkuspace.hku.hk

普通話水平測試（簡稱PSC）是國家語言文字工作委員會、國家教育委員會、廣播電影電視部於1994年10月發佈的一項語言考試制度。這項考試的目的在於考查以漢語方言為母語的人掌握和使用普通話所達到的標準程度。語言知識、漢語拼音和書面語言能力不在測試範圍。測試採用口試方式進行，形式包括朗讀字詞與短文、判斷和說話。

HK\$ 測試費：HK\$1,060

0.5小時

普通話日常會話（初班）

課程編號：PTHS9066

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

本課程為有興趣用普通話進行日常生活交流的人士而設。通過領讀、模仿和課堂對話等方式訓練日常生活口語和會話。

HK\$ 測試費：HK\$2,900

8個星期

普通話日常會話（中班）

課程編號：PTHS9069

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

本課程是普通話日常會話（初班）的延續，通過場景對話和課堂練習，令學員更能掌握普通話的發音和詞彙的運用。課堂主題包括與同事或客戶的交流、商務談判、出差安排等日常生活中的會話。

HK\$ 測試費：HK\$2,900

8個星期

普通話朗誦技巧

課程編號：PTHS9072

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

本課程為對普通話朗誦有興趣人士，或準備教授普通話朗誦的教師而設。通過教授普通話朗誦的技巧與方法、朗誦篇章、導師示範及學員演出，讓學員培養對普通話朗誦的興趣，提升技巧，並掌握教授普通話朗誦的知識。

R 建議學員曾修讀普通話60小時，及必須年滿18歲。

HK\$ 測試費：HK\$3,600

18小時

普通話



廣東話速成班（初班）

課程編號：CHID9001

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

本課程為有興趣用廣東話進行日常生活交流的人士而設。完成課程後應能：用廣東話流暢地進行日常生活內容的交流；概括瞭解香港與內地人思維習慣和生活方式的差異；掌握如何從心理上適應香港社會文化和克服廣東話障礙的基本方法。

HK\$ 測試費：HK\$2,900

8個星期



廣東話速成班（中班）

課程編號：CHID9011

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

本課程是廣東話速成班（初班）的延續，通過場景對話和課堂練習，令學員更能掌握廣東話的發音和詞彙的運用。課堂主題包括購物及投訴、電話諮詢、意見反饋等日常生活中的交流。

HK\$ 測試費：HK\$2,900

8個星期



廣東話速成班（高班）

課程編號：CHID9014

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

本課程是廣東話速成班（中班）的延續，通過場景對話和課堂練習，令學員進一步掌握廣東話發音、詞彙運用和語意表達。課程共有八講，涵蓋六個課題，包括：購物煮食、租房裝修、意外報案、教育進修等日常生活中的交流。

HK\$ 測試費：HK\$2,900

8個星期



網上廣東話速成班（初班）

課程編號：CHIN9059

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

這門課程是為普通話使用者設計的，旨在幫助他們進行簡單的日常生活粵語對話，克服粵語語言障礙，了解香港的社會文化。課程重點將放在粵語發音、詞彙使用和語義表達上。

HK\$ 測試費：HK\$2,800

8個星期



粵語知識

課程編號：CHID9013

📞 2975 5692

✉ cnlang@hkuspace.hku.hk

本課程為對粵語有興趣的人士而設。課程目標是加強學員對粵語語言系統的認識，並了解和改良自身的粵語能力，同時分析香港粵語的語言現象。

HK\$ 測試費：HK\$2,350

7個星期



NCR1

This is an exempted course under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育（規管）條例》，本課程屬獲豁免課程。

It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which this course may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認本課程可令學員獲取的任何資格。

NCR2

These are exempted courses under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育（規管）條例》，這些課程屬獲豁免課程。

It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which these courses may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認這些課程可令學員獲取的任何資格。

NCR3

The course operator is applying for exemption under the Non-local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 課程主辦人正根據《非本地高等及專業教育（規管）條例》辦理豁免註冊手續。

It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which this course may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認本課程可令學員獲取的任何資格。

For Non-Chinese Speakers

Putonghua

Intensive Putonghua for Non-Chinese Speakers (Level 2)
(90 hours)

Intensive Putonghua for Non-Chinese Speakers (Level 1)
(90 hours)

Advanced Putonghua
(50 hours)

Intermediate Putonghua
(45 hours)

Introductory Putonghua
(45 hours)

Cantonese

Advanced Cantonese 1
(50 hours)

Intermediate Cantonese
(50 hours)

Introductory Cantonese
(50 hours)

Vocational Chinese Language

Foundation Certificate in Vocational Chinese Language for NCS School Leavers (Reading and Writing)

Foundation Certificate in Vocational Chinese Language for NCS School Leavers (Literacy and Reading)

Foundation Certificate in Vocational Chinese Language for NCS School Leavers (Listening and Speaking)

Applied Learning Chinese

應用學習中文 (非華語學生適用)
— 傳意中文證書
(270 小時)

Introductory Putonghua (for Non-Chinese Speakers)

Programme Code: PTHS9017



2975 5692

cnlang@hkuspace.hku.hk

This is a beginner's course for non-Chinese speakers who wish to learn to speak Putonghua in a relatively short period of time. Participants will learn the "Hanyu-Pinyin" system and will be engaged in a lively setting with on-and-on drilling so as to enhance the use of Putonghua. The emphasis will be moved along with the more practical aspects of daily routines.

HK\$7,600

15 weeks

Putonghua

See legend on page 033 圖像說明於第033頁

R Minimum Entry Requirements 基本入學要求 (P.017)

\$ Fee 學費

D Duration 修業期

E Medium of Instruction 教學語言

Q Qualifications Framework 資歷架構

E Exemption 豁免

S Short Course 短期課程

Intermediate Putonghua (for Non-Chinese Speakers)

Programme Code: PTHS9018



2975 5692

cnlang@hkuspace.hku.hk

This course is designed for non-Chinese speakers who has completed Introductory Putonghua or who can prove that they have done a minimum of 45 hours of Putonghua study whereas they have already learned the "Hanyu-Pinyin" system and are prepared to focus more in the discussion of business life. Participants will learn to present their ideas in a more in-depth form and will be required to talk more in class.

R Completed Introductory Putonghua OR students who can prove that they have done a MINIMUM OF 45 HOURS of Mandarin Study in the past.

\$ HK\$7,600

15 weeks

Putonghua

(English will be given only when needed)

**Advanced Putonghua
(for Non-Chinese Speakers)**
Programme Code: PTHS9019



2975 5692
cnlang@hkuspace.hku.hk

This course is designed for non-Chinese speakers who have completed Intermediate Putonghua or who can prove that they have done 90 hours of Putonghua study. Emphasis is given to the participants to explore deeper about the language and its culture so as to see how it is related to the real life settings.

HK\$8,100
5 months

Putonghua
(English will be given only when needed)

**Intensive Putonghua for
Non-Chinese Speakers (Level 1)**
Programme Code: PTHS9068



2975 5692
cnlang@hkuspace.hku.hk

The course is designed for entry level learners of Putonghua (Mandarin Chinese). The content covers comprehensively all aspects of the language including phonetics (initials, finals and tones), grammar, conversation, Chinese characters (strokes, components, structures) and Chinese cultural points in daily life.

R No requirement of Putonghua. Required to understand basic instructions in English.
HK\$12,300
90 hours

English supplemented Chinese

**Intensive Putonghua for
Non-Chinese Speakers (Level 2)**
Programme Code: PTHS9080



2975 5692
cnlang@hkuspace.hku.hk

This is a follow-up course to Intensive Putonghua for Non-Chinese Speakers (Level 1).

HK\$12,000
8 weeks

English supplemented Chinese

**Introductory Cantonese
(for non-Chinese speakers)**
Programme Code: CHID9008



2975 5692
cnlang@hkuspace.hku.hk

50 hours course. The main emphasis of the first part of the course will be on daily life and work, for training the participants to cope with everyday life and work needs; in the later part of the course will focus on developing the participants' ability to speak in full sentences and progress towards describing happenings and situations. Our teacher will use Cantonese as the teaching medium supplemented by English.

HK\$7,800
17 weeks

Cantonese, suppl with English

NCR1 This is an exempted course under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育(規管)條例》，本課程屬獲豁免課程。 It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which this course may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認本課程可令學員獲取的任何資格。

NCR2 These are exempted courses under the Non-Local Higher and Professional Education (Regulation) Ordinance. 根據《非本地高等及專業教育(規管)條例》，這些課程屬獲豁免課程。

NCR3 It is a matter of discretion for individual employers to recognize any qualification to which these courses may lead. 個別僱主可酌情決定是否承認這些課程可令學員獲取的任何資格。



**Intermediate Cantonese
(for non-Chinese speakers)**
Programme Code: CHID9010



2975 5692
cnlang@hkuspace.hku.hk

This 50-hour course targets learners who have completed at least 50 hours of Cantonese study. Designed for those with basic knowledge of sentence patterns and tones, it introduces essential vocabulary and sentence structures. The dialogues focus on developing the ability to hold longer conversations about daily life and habits.

HK\$7,800
17 weeks

English or Cantonese

Advanced Cantonese 1 (for non-Chinese speakers)
Programme Code: CHIN9047



2975 5692
cnlang@hkuspace.hku.hk

This 50-hour course is for students who have completed Intermediate Cantonese or have 100 hours of Cantonese study. It aims to advance proficiency in listening and speaking, while also covering cultural nuances and advanced grammar.

R Non-Chinese speakers who have done at least 100 hours of Cantonese study
HK\$7,700
17 weeks

Cantonese, suppl with English

**Foundation Certificate in Vocational Chinese
Language for NCS School Leavers
(Listening and Speaking)**
Programme Code: CH011A



Application Code: 2365-CH011A

2587 3235
vcl@hkuspace.hku.hk

This programme is run under the "Vocational Chinese Language Programme for NCS* School Leavers", funded by the Language Fund and supported by the Standing Committee on Language Education and Research (SCOLAR), to help ethnic minority residents in Hong Kong integrate into the community. It aims at enhancing NCS school leavers capability in listening, speaking, reading and writing in Chinese and helping them obtain qualifications recognized by Hong Kong Qualifications Framework so as to enhance their employability.

This programme is a Government-funded programme, supported by Standing Committee on Language Education and Research (SCOLAR) and funded by the Language Fund.

R Applicants should be non-Chinese speaking Hong Kong residents aged 15 or above, with no or very limited ability in speaking Cantonese, and are currently not studying any full-time programme.
HK\$1,000 per programme
20 weeks

Cantonese, suppl with English

Q Level 1 (Reg. No.: 22/000104/L1) Validity Period: 01 Feb 2022 - on-going

Foundation Certificate in Vocational Chinese Language for NCS School Leavers (Literacy and Reading)

Programme Code: CH012A

Application Code: 2365-CHIN012A

2587 3253

vcl@hkuspace.hku.hk



This programme is run under the "Vocational Chinese Language Programme for NCS School Leavers", funded by the Language Fund and supported by the Standing Committee on Language Education and Research (SCOLAR), to help ethnic minority residents in Hong Kong integrate into the community. It aims at enhancing NCS school leavers capability in listening, speaking, reading and writing in Chinese and helping them obtain qualifications recognized by Hong Kong Qualifications Framework so as to enhance their employability.

This programme is a Government-funded programme, supported by Standing Committee on Language Education and Research (SCOLAR) and funded by the Language Fund.

R Applicants should be non-Chinese speaking Hong Kong residents aged 15 or above, with no or very limited ability in reading Chinese, and are currently not studying any full-time programme. We recommend that applicants who have no prior foundation in speaking Cantonese should consider starting with the Listening and Speaking course before taking this course.

\$ HK\$1,000 per programme

D 20 weeks

Cantonese, suppl with English

Q Level 1 (Reg. No.: 22/000105/L1) Validity Period: 01 Feb 2022 - on-going

Foundation Certificate in Vocational Chinese Language for NCS School Leavers (Reading and Writing)

Programme Code: CH015A

Application Code: 2365-CH015A

2587 3253

vcl@hkuspace.hku.hk



This programme is run under the "Vocational Chinese Language Programme for NCS School Leavers", funded by the Language Fund and supported by the Standing Committee on Language Education and Research (SCOLAR), to help ethnic minority residents in Hong Kong integrate into the community. It aims at enhancing NCS school leavers capability in listening, speaking, reading and writing in Chinese and helping them obtain qualifications recognized by Hong Kong Qualifications Framework so as to enhance their employability.

This programme is a Government-funded programme, supported by Standing Committee on Language Education and Research (SCOLAR) and funded by the Language Fund.

R Applicants should be non-Chinese speaking school leavers aged 15 or above and have successfully completed the Foundation Certificate in Vocational Chinese Language for NCS School Leavers (Literacy and Reading) with a pass or above. If applicants hold other qualifications, the School will evaluate their eligibility on an individual basis.

\$ HK\$1,000 per programme

D 20 weeks

Cantonese, suppl with English

Q Level 2 (Reg. No.: 24/000502/L2) Validity Period: 20 Jul 2024 - on-going

應用學習中文 (非華語學生適用) — 傳意中文證書

Programme Code: CH017A

3762 0972

aplc@hkuspace.hku.hk

本課程專為非華語學生而設，目標是提升學生在日常生活行業相關情境中的中文應用能力。學生將學習核心語言技能，包括聽、說、讀、寫，並掌握不同職場範疇所需的中文溝通技巧，如接待顧客、撰寫工作報告、理解政策文本等。課程亦強調文化素養、人際溝通及專業表達，協助學生升學及就業。

D 270小時

Q 資歷架構級別：3 資歷名冊登記號碼：25/001011/L3
資歷名冊登記有效期：2025年9月1日 - 2030年8月31日

證書 (單元：非華語幼兒中文教學 - 聽說)

課程編號：CH013A

3762 0918

x.liu@hkuspace.hku.hk



本課程旨在讓學員有系統地掌握香港非華語幼兒中文聽 聲與教的理論。除教授有關非華語幼兒學習中文的理論知識外，本課程通過介紹中文第二語言的聽 教學理論，培養學員對非華語幼兒學習中文的研究興趣、並能根據所學理論，編寫教案及探討相關的中文第二語言學與教議題。

S HK\$4,900

D 30小時

Q 資歷架構級別：6 資歷名冊登記號碼：23/000214/L6
資歷名冊登記有效期：2023年3月1日 - 持續有效

證書 (單元：非華語幼兒中文教學 - 讀寫)

課程編號：CH014A

3762 0918

x.liu@hkuspace.hku.hk



本課程旨在讓學員有系統地掌握香港非華語幼兒中文讀寫學與教的理論。除教授有關非華語幼兒學習中文的理論知識外，本課程通過介紹中文第二語言的讀寫教學理論，培養學員對非華語幼兒學習中文的研究興趣、並能根據所學理論，編寫教案及探討相關的中文第二語言學與教議題。

S HK\$4,900

D 30小時

Q 資歷架構級別：6 資歷名冊登記號碼：23/000215/L6
資歷名冊登記有效期：2023年3月1日 - 持續有效

幼兒中文教學深造文憑

課程編號：CH016A

報名代碼：2355-CH016A

3762 0918

ceec@hkuspace.hku.hk



本課程旨在培養能在多語文化背景下從事幼兒中文教學的專業人才。課程提供有系統的教學法培訓，幫助學員深入理解中文教學理論，並掌握紮實的教學技能，為有效進行幼兒中文教育打下堅實基礎。同時，課程注重學員的文化素養培養，使其具備良好的中國文化修養，並能理解和應用當今國際先進的幼兒教學理論。

S HK\$120,000

報名費用：HK\$600

D 12個月

Q 資歷架構級別：6 資歷名冊登記號碼：25/000905/L6
資歷名冊登記有效期：2025年10月1日 - 持續有效

See legend on page 033 圖像說明於第033頁

R Minimum Entry Requirements 基本入學要求(P.017)

\$ Fee 學費

D Duration 修業期

E Medium of Instruction 教學語言

Q Qualifications Framework 資歷架構

E Exemption 豁免

S Short Course 短期課程

For more and latest programme information, please visit our website
有關最新課程資訊及詳情，請瀏覽學院網站 hkuspace.hku.hk